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PROTOKÓŁ Nr XII/2020 
dwunastej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 28 lutego 2020 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach  

przy ul. Konopnickiej 4 

 
 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  powitał 

wszystkich przybyłych na XII sesję VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XII sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu, lista obecności sołtysów stanowi 

załącznik nr 39, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 40 . 

Na sekretarza obrad powołano Radną Teresę Parzonkę. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10:00 zakończono o godz. 12:20. 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „Nim przejdziemy do porządku 

dziennego, mam takie dwie uwagi. Pierwsza to, na moje ręce do Rady wpłynęła petycja, 

raczej do wiadomości, bo to jest kopia petycji w sprawie zamknięcia młodszej grupy  

w Przedszkolu Publicznym w Jezioranach. Proszę Państwa, rozmawiałem z Panem 

Burmistrzem Daligą, który się tym zajmuje, niestety dziś na sesji być nie mógł, a jest to 

sprawa ważna i obiecał, że w pierwszych dniach przyszłego tygodnia zorganizuje spotkanie  

z rodzicami i z Radnymi, który będą chcieli być i wtedy sprawa zostanie wyjaśniona. Także 

bym prosił, żeby dzisiaj na ten temat nie zabierać głosu, bo będzie to rozmowa 

bezprzedmiotowa. Poczekajmy na to, co powie Pan Daliga i jakie są projekty gminy. Druga 

uwaga to jest taka, mamy dzisiaj napięty porządek obrad, bardzo dużo punktów, dużo uchwał, 

uchwał bardzo poważnych, ciężkich jakościowo, więc będę wdzięczy jak wszyscy Państwo 

zabierający głos mówili krótko, precyzyjnie, tak, byśmy nie tracili czasu na niepotrzebne 

mielenie słów. Zaczniemy od porządku obrad, wpłynął wniosek o zdjęcie z porządku 

dziennego uchwały w punkcie 2 punkt 16 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

nieruchomości Gminy Jeziorany w celu zabezpieczenia pożyczek. Wpłynął wniosek o zdjęcie 

jego, w związku z powyższym przeprowadźmy głosowanie. Kto jest za tym, żeby zdjąć ten 

punkt z porządku obrad.”   

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „W takim razie zdjęliśmy ten punkt  

z porządku obrad.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach.  



2 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad.  

2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz klas pierwszych w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Jeziorany,  

2) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę 

Jeziorany oraz określenie ich obwodów,  

3) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany  

dla terenu położonego w rejonie ul. Parchimowicza i ul. Barczewskiej,  

4) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego,  

5) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Olsztyńskim w zakresie udzielenia 

dofinansowania na przebudowę drogi powiatowej nr 1477N na odcinku DP1475N - 

Studzianka,  

6) wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Województwem Warmińsko - Mazurskim - 

Zarządem Dróg Wojewódzkich w zakresie udzielenia pomocy rzeczowej poprzez wymianę 

krawężników przy chodnikach drogi wojewódzkiej Nr 593,  

7) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności 

zwierząt oraz ich wyłapywania na terenie Gminy Jeziorany na rok 2020”,  

8) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Jeziorany,  

9) zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jezioranach Nr X/83/19 z dnia 23 listopada 2019 r.  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub worek,  

10)szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów w zamian  

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

11) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej,  

12) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Jeziorany na lata 

2020 - 2026,  

13) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Jeziorany,  
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14) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Jezioranach na 2020 rok,  

15) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy Jeziorany,  

16) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031,  

17) zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  

4. Interpelacje i wnioski radnych.  

5. Wolne wnioski i zapytania.  

6. Przyjęcie protokołu XI sesji.  

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz klas pierwszych w szkołach 

podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Jeziorany,  

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „Ja nie muszę Państwu przypominać, bo 

powtarzam to na każdej Sesji, iż te wszystkie punkty były omawiane w czasie Komisji, ale 

być może ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Jeśli nie, to prosiłbym  

o odczytanie. Proszę Państwa, w czasie Komisji Pan Radny Szuwalski czujnie wychwycił 

brak jest jednego punktu, który polegał na wprowadzeniu zmiany w paragrafie 3, w brzmieniu 

traci moc uchwała Nr XXVIII/194/17 Rady Miejskiej w Jezioranach z dnia 29 kwietnia 2017 

roku w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym do 

pierwszej klasy szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Jeziorany. Proszę Państwa, kto z Pań i Panów Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu 

do projektu uchwały?” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 

 

Następnie Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma uwagi do projektu uchwały? 

Nie widzę, to proszę o głosowanie.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/107/20 w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę  

w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych oraz klas pierwszych w szkołach podstawowych,  

dla których organem prowadzącym jest Gmina Jeziorany,  

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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2) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę 

Jeziorany oraz określenie ich obwodów, 

Pan Andrzej Szuwalski - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś uwagi? Jeśli nie, to 

proszę o głosowanie.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/108/20 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Jeziorany oraz określenie ich obwodów, 

która stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

 

3) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany  

dla terenu położonego w rejonie ul. Parchimowicza i ul. Barczewskiej, 

 

Przewodniczący Rady: „Ten punkt był szeroko omawiany w trakcie Komisji. Powiem tylko 

skrótowo, że mieszkańcy tej ulicy i pobliskich zwrócili się do Burmistrza o administracyjne, 

tak bym to nazwał ograniczenie możliwości budowy na tym terenie wielkogabarytowych 

obiektów. Przygotowany został w związku z powyższym plan zagospodarowania 

uniemożliwiający tego typu działanie, został on przygotowany, opracowany, przeszedł 

ścieżkę legislacyjną, polegającą na wyłożeniach itd. W tej chwili mamy ten projekt taki, iż na 

tym terenie nie będzie można budować obiektów wielkoformatowych, czyli pozostanie  

to tylko dzielnica mieszkaniowa z małymi usługami. Mamy wśród nas (wyłączenie jawności  

w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie 

do informacji publicznej), który opracowywał, gdybyście Państwo chcieli jakichś dodatkowych 

uwag, czy dodatkowych wyjaśnień, to bardzo proszę.”  

 

Uwag nie było. 

 

Następnie Przewodniczący Rady i Radna Teresa Parzonka odczytali projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi, 

pytania do urbanistów tworzących ten projekt? Nie widzę, w związku z tym przystąpmy do 

głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/109/20 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany dla terenu położonego  

w rejonie ul. Parchimowicza i ul. Barczewskiej,  

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady: „Dziękuje Panom za przygotowanie tego planu.” 

 

 

4) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, 

 

 

Pan Andrzej Szuwalski - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Kto z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Jeśli 

nie, to proszę przystąpić do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/110/20 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat  

za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele niezwiązane z potrzebami  

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego,  

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

5) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Olsztyńskim w zakresie 

udzielenia dofinansowania na przebudowę drogi powiatowej nr 1477N na odcinku 

DP1475N - Studzianka, 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać 

głos w tej sprawie? Jeśli nie to przejdźmy do głosowania". 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/111/20 w sprawie udzielenia zgody na zawarcie porozumienia  

z Powiatem Olsztyńskim w zakresie udzielenia dofinansowania na przebudowę drogi 

powiatowej nr 1477N na odcinku DP1475N - Studzianka,  

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

6) wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Województwem Warmińsko - Mazurskim - 

Zarządem Dróg Wojewódzkich w zakresie udzielenia pomocy rzeczowej poprzez wymianę 

krawężników przy chodnikach drogi wojewódzkiej Nr 593, 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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Następnie Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać 

głos?” 

 

Głos zabrał Radny Krzysztof Michalski: „Czy to jest mowa o krawężnikach, które zostały 

wymienione, na które zostało przeznaczone 300.000 zł.” 

 

Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran: „Nie, to jest ta sama kwota, to nie jest nowe 

zadanie, to zostało wydane i zrobione.” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Ale tu jest ta kwota.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Nie.”  

 

Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy: „To było potrzebne dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego, dlatego została stworzona uchwała.”  

 

Burmistrz Jezioran: „Przepraszam, chciałbym dodać, że chodzi o to, że my już żadnych 

konsekwencji finansowych nie mamy. Ponieśliśmy w tamtym roku” 

 

Przewodniczący Rady: „Ktoś jeszcze z Radnych ma pytania?” 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/112/20 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

z Województwem Warmińsko - Mazurskim - Zarządem Dróg Wojewódzkich  

w zakresie udzielenia pomocy rzeczowej poprzez wymianę  

krawężników przy chodnikach drogi wojewódzkiej Nr 593,  

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Burmistrz Jezioran: „Chodzi tylko o to, że Urząd Wojewódzki do nas wystąpił, o to żebyśmy 

to zrobili, bo muszą zwiększyć wartość inwestycji.” 

 

7) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności 

zwierząt oraz ich wyłapywania na terenie Gminy Jeziorany na rok 2020”, 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Jeżeli 

nie, to proszę przystąpić do głosowania.” 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/113/20 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt  

oraz ich wyłapywania na terenie Gminy Jeziorany na rok 2020”,  

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

8) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Jeziorany, 

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Nie 

widzę, to przystąpimy do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/114/20 w sprawie uchwalenia regulaminu  

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Jeziorany,  

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

9) zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jezioranach Nr X/83/19 z dnia 23 listopada 2019 r.  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub worek, 

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Głos zabrał Radny Krzysztof Michalski: „Zanim przejdziemy do głosowania, chciałbym 

powiedzieć parę słów. Jak tylko wszedł obowiązek segregacji, byłem inicjatorem segregacji  

w swojej placówce, w której pracuje. Z uwagi na to, że jest to specyficzna placówka  

z dziećmi niepełnosprawnymi wymaga dostosowania do tych dzieci niepotrafiących czytać, 

rozróżniać kolorów wprowadzić byłoby trzeba odpowiednie elementy. Pobrałem ulotki  

z gminy, zakupiliśmy pojemniki i wprowadziliśmy segregację śmieci, co się potem okazało? 

Przyjeżdża śmieciarka i śmieci wszystkie pakowane są do jednego pojemnika: zmieszane, 

makulatura, plastiki i słyszę pytanie: Panie Krzyśku, po co my to wszystko segregujemy? Co 

ja mam powiedzieć tym dzieciom? Sygnały takie dostawaliśmy, nie był to jednorazowy 

przypadek. Zgłosiłem tą sytuację swoim przełożonym, nie wiem co dalej było. Takie sygnały 

o nieprawidłowościach padają również od mieszkańców, przeważnie wiejskich, gdzie widać, 

że ludzie segregują te śmieci, widać worki powystawiane. Dlatego mam taką propozycję, 

żeby na co najmniej 3 miesiące wstrzymać się z podjęciem uchwały o podwyższeniu opłaty, 

wyposażyć wszystkie pojazdy, które odbierają śmieci w kamery, żeby było to rejestrowane, 
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zobowiązać urzędników, żeby przeglądali nagrania i wtedy zobaczymy, czy zwiększy się 

ilość segregowanych śmieci. Ja wystawiłem ostatnio 2 worki, jeden z makulaturą, drugi  

z plastikami. Plastiki zostały w czwartek odebrane, wraca z pracy, oczywiście makulatura 

leży. Potem w piątek zniknął ten worek, ale w piątek wywożone są śmieci zmieszane. Ten 

worek ważył jakieś 50 kg. Jeśli tona segregowanych śmieci kosztuje na Zakładzie Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi złotówkę, to ten worek kosztowałby 5 zł tak? A jeśli został 

wrzucony do śmieci zmieszanych, to kosztował około 420 zł. W  kalkulacji nie uwzględniono 

opłat za pojemniki, wszystko zostało tylko scedowane na mieszkańca, 22 zł na mieszkańca. 

Kiedyś były opłaty za pojemniki, w takich placówka typu szkoła, domki letniskowe, sklepy, 

płacone były od pojemnika, nie od osoby. Nie wyobrażam sobie, żeby przedsiębiorca, który 

produkuje kilka, kilkadziesiąt kilogramów makulatury tygodniowo, płacił 22 zł od osoby,  

a nie od pojemnika. Brak systemu kontroli segregacji podczas zbierania śmieci. To, co teraz 

pokazałem Państwu, to jest przykład, że są jednak jakieś nieprawidłowości z samym 

odbiorem śmieci. Nie osiągniemy poziomu recyklingu, który w tym roku jest podniesiony do 

50%, a wykazywane jest na 30%, ale jak możemy osiągnąć, jeśli wszystkie śmieci są 

wywożone jednym transportem. Ja dzieci nie mogę kłamać, że siedzi tam człowieczek  

i segreguje te śmieci albo, że jest podzielone na sekcje samochód do wywozu śmieci. Takiego 

czegoś, to nawet dzieciom nie wmówię. Dlatego proszę o przychylenie się do mojej 

propozycji i głosowanie przeciwko podniesieniu opłat za śmieci. Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady: „Niestety potwierdza się to, co nie raz, że dobrymi uchwałami i piekło 

jest wybrukowane. Na papierze czasami mamy wszystko idealnie ustawione, a w życiu, jak  

w życiu. U mnie też były przypadki wrzucania wszystkiego do jednego worka, ale to niestety 

zależy od ludzi trzeba ich też pilnować. Sama nasza uchwała niewiele wniesie, jeśli ci, którzy 

mają ją realizować?” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Ludzie ją realizują.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ludzie tak, ale ja mówię, żer jest ta druga strona realizacji.” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „W każdym razie mowa jest o podwyższeniu opłat o 4 zł, to 

trzeba byłoby podnieść tej firmie, która odbiera te śmieci, ona powinna dopłacać do tego, 

robią z segregowanych zmieszane. Ja jestem pełen podziwu, bo przejeżdżam przez wioski  

i widzę ile ludzie mają powystawianych worków. Jeśli te worki są ważone i gmina opłaca je 

jako zmieszane, teraz będzie 480 zł netto, a nie złotówka, to jak to ludzie mają być 

zadowoleni z tego, że segregują te śmieci. Mówię, dajmy czas 3 miesiące, videorejestrator, 

proszę bardzo i zobaczymy, czy wszystkie pojemniki są zabierane i o ile wzrośnie poziom 

recyklingu w naszej gminie, nic się nie stanie i uwzględnić opłaty za pojemniki. Nie wiem, 

jaki to procent stanowi, szkoda, że nie ma Pana Inspektora.” 

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby w tej sprawie zabrać 

głos?”    
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Głos zabrał Radny Wiesław Żywicki: „W pewnym sensie Pan radny ma rację, że nie wszyscy 

mieszkańcy przystosowali się do odpowiedniej segregacji, ale wiem, że były takie przypadki, 

chociaż u mnie już tak się nie zdarza, żeby do jednego samochodu pakowali, ale na początku 

rzeczywiście tak było i dopóki nie będzie z tym porządku… Może rzeczywiście jakby to było 

porejestrowane, tak jak ostatnio Pan Sadowski powiedział, że będą kontrole, będą 

kontrolować, jak są śmieci segregowane, że wtedy będą kary te 54 zł, to może wtedy coś się 

zmieni, a na razie płacimy tak wysokie stawki i tak naprawdę tak, jak na Komisji 

powiedziałem, że ja płacę za kogoś. Taka jest prawda, bo za selektywną płacimy symboliczną 

złotówkę, a za zmieszane płacimy 18 zł, teraz będzie 22 zł i tak naprawdę ja bym chętnie 

zapłacił od pojemnika, ale niestety.” 

 

Radny Jacek Ciborski: „Ustawodawca wymyślił, że nie płaci się od pojemnika, tylko płaci 

się od osoby. Kiedyś tak było, teraz nie ma.” 

 

Przewodniczący Rady: „Panowie!” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Osoby, które naprawdę segregują te śmieci, wystawiają worki, 

czy te osoby, które wrzucają do wspólnie wystawionych pojemników, w jaki sposób ich 

kontrolować? Nie ma takiej opcji.” 

 

Radny Wiesław Żywicki: „I jedni i drudzy powinni być kontrolowani.” 

 

Radny Krzyszstof Michalski: „Oczywiście, ja się dam skontrolować, możecie rozrywać 

worek i sprawdzać, co ja segregowałem, a czego nie segregowałem. Wiem, że większość 

ludzi do tego tak podchodzi. Te pojemniczki kolorowe fajnie wyglądają, chociaż bardzo 

mocno fruwają po wichurach, aż czasami ciężko wjechać na parking, ale to jest inna sprawa.”   

 

Pan Andrzej Szuwalski – Wiceprzewodniczący Rady: „Po części z jedną sferą wypowiedzi 

Radnego Michalskiego bym się nie zgodził. Dlatego, że według opracowań, kalkulacji 

przygotowanych przez osoby zajmujące się gospodarką odpadami w naszej Gminie przez 

pracowników Urzędu Miasta jasno wynika, że ilość odpadów zmieszanych w ciągu ostatniego 

roku nam się zmniejszyła i to dość znacznie. Gdzie średnia miesięczna w latach 2014-2017, 

2018 130 ton miesięcznie średnio produkowaliśmy zmieszanych, a w 2019 zbieraliśmy 

średnio 110 ton. Czyli ilość zmieszanych się zmniejsza, ta segregacja w jakimś stopniu jednak 

istnieje, która postępuje. Miejmy nadzieję, że będzie jeszcze postępować, ale poniekąd 

przyznam rację Radnemu Michalskiemu, że w jakiś sposób jeszcze to doprowadzić do 

większego stopnia segregacji, to jest trochę problem.” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Są wspólnoty, które budują swoje wiaty i pilnują tego, ale zaraz 

obok jest śmietnik i wszystko jest wrzucane. Z jednej strony jest to segregowane, z drugiej 

strony to wszystko…”  

 

Wiceprzewodniczący Rady: „Druga rzecz w sprawie tej podwyżki, proszę Państwa ustawa  

o gospodarce śmieciowej jest tak skonstruowana, że Gmina za śmieci nie może dopłacać, to 
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są sprawy finansowe. Według danych, które otrzymaliśmy za poprzedni rok 

wyprodukowaliśmy tyle i tyle ton śmieci, był taki koszt wywozu, obsługi, z tych pochodnych, 

składowych, które są w tej stawce, z tego wynika tak, a nie inaczej, że koszt był taki, a nie 

inny. Ustawa nakłada na nas obowiązek, że koszty muszą pokrywać osoby wytwarzające te 

śmieci, czyli mieszkańcy, my sami Ta stawka średnia, ten średni koszt wychodzi taka, jak 

przez uchwałę jest proponowana.” 

 

Przewodniczący Rady: „Jeśli ja dobrze zrozumiałem, to Panu Radnemu Michalskiemu 

głównie nie chodziło, że my nie selekcjonujemy jako obywatele, tylko, że to co my 

selekcjonowaliśmy z powrotem na zasadzie entropii trafia do jednego.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Nie trafia.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ale w niektórych przypadkach tak, jak mieliśmy przykład podany 

przez Pana Michalskiego bywa. Ja po prostu tłumaczę.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Jeśli chodzi o prawdziwość tego, co powiedział Pan Radny, mniej 

więcej jest tak prawdziwe, jak wyliczył Pan sobie ile kosztuje 50 kg makulatury. Nie kosztuje 

5 zł, bo tona kosztuje złotówkę.” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Ja powiedziałem 5 gr.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Jeżeli jeżdżą, ma Pan wyjątkowego pecha, jeżdżą trzy śmieciarki, 

systematycznie, oczywiście one są tymi samymi śmieciarkami, ale zabierają selektywnie. 

Odbywa się to mniej więcej co dwa tygodnie, w czwartek, przynajmniej jeśli chodzi o miasto. 

Jeżeli jest coś nienależycie selekcjonowane, jest wrzucane w całości do śmieci bytowych na 

następny dzień, to jest normalne. Trudno jest mi powiedzieć, jaki jest stopień recyklingu  

u Pana w zakładzie. Druga rzecz to, co dotyczy selektywnej zbiórki i to co Państwu mówiłem, 

może dlatego, że Pana nie było na Komisji, dlatego Pan o tym nie wie. To nie jest kwestia 

tego, że Nas śmieci selekcjonowane, których zbieramy około 30 ton miesięcznie, że one nas 

nie kosztują. Jeszcze raz powtarzam, że zwożenie tych wszystkich selekcjonowanych  

i gabarytów jest w tej chwili nie porównywalnie kosztowna z tym, co kosztowała jeszcze rok 

temu, czy dwa lata temu. Dlatego, że jest ich po prostu zwyczajnie w świecie więcej, częściej 

jeździmy. Czyli to nie jest tak, że Pan sobie obliczy automatycznie, że kiedyś zbierali śmieci 

selekcjonowane i kosztowało to 3 500 zł z naszej gminy, w tej chwili kosztuje sama selekcja 

13 000 zł zbiórka. Do tego dodałbym, że bardzo mnie cieszy ten monitoring, o którym Pan 

mówi, bo pod tym względem nasze miasto jest zmonitorowane maksymalnie. Były takie 

freaki, które jeździły za śmieciarkami i filmowały wszystko, ale nie o to chodzi. Trzeba 

selekcjonować to, co powiedział Przewodniczący Szuwalski jest oczywiście prawdą. Jesteśmy 

jedyną gminą w województwie, która ma zmniejszoną ilość śmieci bytowych i oczywiście 

pracujemy nad tym, natomiast, że płacimy teraz za samą selektywną zbiórkę 13 000 zł, to nie 

jest tak, że my to wydajemy do zera, a z czym się wiąże podwyżka, oczywiście z tym, co nam 

funduje ZGOK, czyli Olsztyn. Trudno się dziwić Olsztynowi, bo jakbyśmy to rozebrali na 

części pierwsze, to może podwyżka energii powoduje, że w ZGOK-u jest wyżej, to wszystko 
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będzie powodowało, że tona śmieci odbieranych na ZGOK-u będzie wyższa, koszty pracy itd. 

To jest kwestia polityki Państwa, która jest prowadzona, to do tego nie będę się odnosił, tylko 

pokazuje, dlaczego wzrasta tona na ZGOK-u i dlaczego nasi mieszkańcy za to płacą. Jeżeli 

tak był było cudnie, to chciałbym przypomnieć, że my w zeszłym roku mieliśmy jakieś 

turbulencje finansowe, myśmy zapłacili za te fajerwerki tego typu 360 000 zł wobec 

poprzedniego przewoźnika i do ZGOK-u, gdzie zalegaliśmy 240 000 zł. To była kwota 

ustalona przez arbitraż, czyli przez sąd. My w tej chwili jesteśmy na czysto, bo spłaciliśmy, to 

w zeszłym roku wszystko, natomiast te koszty będą takie jakie będą i nikt tutaj niczego nie 

wymyśli, bo gmina na śmieciach nie może zarabiać, musi się to bilansować, ale chciałbym 

przypomnieć, że jeżeli my w którymś momencie za coś nie zapłacimy do ZGOK-u, 

odbierającemu itd., to wtedy gmina by musiała dołożyć, co jest niezgodne pod tym względem 

z prawem. Dlatego mówię, że ta dbałość z Pańskiej strony nie była również tak intensywna 

przez ostatnie cztery lata. Gdzie ja odchodząc jako Burmistrz mieliśmy nadwyżkę, 

zdecydowaną nadwyżkę 350 000 zł na plusie. Jeśli chodzi o zaoszczędzone pieniądze, bo 

wtedy nie było tej ustawy, zaoszczędzone pieniądze na śmieciach, a jak wróciliśmy mieliśmy 

650 000 zł w plecy. Wtedy trzeba było montować monitoring, a przede wszystkim 

monitorować to, co było na bieżąco robione. Sami Państwo jesteście świadkiem, jakie są 

stawki w innych miastach, w innych miejscowościach. My tutaj nie idziemy, ani specjalnie do 

przodu ani specjalnie do tyłu, tylko to jest na potrzeby tego co nas kosztują śmieci, nic więcej. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa, większość z nas ogląda telewizję i słucha radia  

i widzi co się dzieje w Warszawie, we Wrocławiu, w Opolu, w Poznaniu, gdzie za chwileczkę 

jedna emerytura nie wystarczy, mniej będą kosztowały te artykuły, które kupujemy w sklepie 

niż te opakowania oddane, to jest fakt. W naszej sytuacji wzrost jest o 4 zł i dużo i mało, to 

jest kwestia odniesienia, co dla kogo jest 4 zł. Co do wypowiedzi Pana Michalskiego, to jak 

każdy Radny, każdy nawet obywatel ma prawo się troszczyć o to, żeby było jeszcze lepiej niż 

jest, bo nigdy nie jest tak dobrze, żeby nie mogło być lepiej. Co do przeszłości, to ona minęła, 

trudno tak było nie inaczej. Ja też byłem Radnym i mimo, że nie zabierałem głosu w tej 

sprawie, czyje się wewnętrznie winny za to, co się stało, co musieliśmy spłacić, ale to już 

sobie nie wypominajmy, bo w ten sposób się za wypominamy. Jeśli dobrze zrozumiałem, to 

Pan Panie Krzysztofie postawił wniosek, żeby zdjąć ten punkt, przeczekać?” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Nie, żeby to rozpatrzeć na początku przyszłego roku, a teraz 

głosowanie przeciwko podwyżce.” 

 

Przewodniczący Rady: „Pan stawia taki wniosek, to trzeba go przegłosować.” 

 

Radny Krzysztof Michalski: „Nie.” 

 

Przewodniczący Rady: „Aha. Pan Krzysztof stawia wniosek, żeby głosować przeciw tej 

uchwale. Będzie to dużo prostsze.” 

 



12 

Radny Lech Kowalczyk: „Proszę Państwa, tak informacyjnie odnośnie sprawy śmieci. Mamy 

kalkulację stawki, ilość osób w systemie jest 5 700, czyli tych ludzi, którzy muszą płacić, 

takie jest prawo, a tych osób płacących jest 5 130, 570 osób nie płacić, nie stać, czy nie mogą. 

Ściągalność w tym temacie wynosi 90%, to są fakty tego się nie podważy. Stąd taka 

kalkulacje jest jaka jest 21,68 zł na osobę. Wszystko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady: „Ja może powiem tak, żeby łatwiej można było przyjąć tą 

informację podaną przez Radnego. Dopowiem do tej informacji, że w ciągu ostatniego roku 

Gmina odniosła pewien mały sukces, że ilość osób płacących wzrosła o 130. Z 5 000 w roku 

2018 do 5 130 w roku 2019. Jeżeli będziemy dalej czynić, Urząd, pracownicy dalej walczyć 

kampanią informacyjną, która przynosi jakieś efekty, to miejmy nadzieję, że doczekamy się, 

że ten odsetek osób, które nie płacą, będzie się nam zmniejszał. Tak gwoli informacji.” 

 

Przewodniczący Rady: „Mnie osobiście zawsze to denerwowało, że ja muszę płacić za kogoś 

kto nie płaci i on to mówiąc brzydko olewa, a ja za niego płacę, ale jest jak jest.” 

 

Radny Wiesław Żywicki: „Jeżeli nie podniesiemy teraz, to wzrośnie dług, do ZGOK-u 

płacimy 502,20 zł brutto, to jeżeli przez 3 miesiące nie zrobimy podwyżki, jak to Pan Radny 

proponował, to zrobi nam się zadłużenie.” 

 

Radny Jacek Ciborski: „Wtedy będziemy podwyżka nie 22 zł a 30 zł i dla mieszkańca koszt 

będzie większy. Przede wszystkim jak rozmawialiście na Radzie to, co zapraszaliśmy Pana 

Sadowskiego, żeby wdrożyć ten system edukacyjny, żeby ludzie bardziej zaczęli segregować 

te śmieci, to będzie dla Gminy lżej i dla nas. To, że nie zagłosujemy teraz, to później ludzie 

nam nie wybaczą, że dostaną 27 zł lub 30 zł podwyżki.” 

 

Przewodniczący Rady: „Nie wiem, czy dobrze zrozumiałem, Pan Radny Michalski swój 

wniosek stawia głównie dlatego, że uważa, że system kontroli nad odbiorą nie funkcjonuje 

dobrze, przez co są źle wyliczane te ilości śmieci. Ja poproszę wobec tego bez względu jak 

będziemy głosować, czy za, czy przeciw, czy się wstrzymamy, to należy się zwrócić do 

urzędników Gminy, którzy za to odpowiadają, żeby bardziej przykładali się do kontroli nad 

tymi śmieciami, czyli nad tymi, którzy odbierają.” 

 

Radny Jacek Ciborski: „Panie Przewodniczący z tym zbieraniem, to Pana Sadowskiego na  

przedostatniej podwyżce jak była, też go o to pytaliśmy i zwróciliśmy mu uwagę, żeby 

zwrócił uwagę dla pracowników jak odbierają, żeby nie było czegoś takiego i teraz też w tej 

rozmowie co była na Komisji też był zobowiązany do tego. Powiedział, że nie ma czegoś 

takiego.”       

   

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego - 10 głosów "za", 1 głos 

"przeciw". (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
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podjęła uchwałę nr XII/115/20 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej  

w Jezioranach Nr X/83/19 z dnia 23 listopada 2019 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 

tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub worek,  

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

10) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów w zamian  

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnym, 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Głos zabrał Radny Wiesław Żywicki: „Proszę Państwa, jeżeli odpady zbierane selektywnie 

bynajmniej na wsiach, bo w mieście jest może troszeczkę inaczej, ale jeżeli chodzi o wieś 

zbierane są raz w miesiącu, to nie wiem, czy jest potrzeba zbierania dwa razy w miesiącu 

odpadów zmieszanych, bo wiem na własnym przykładzie, że selektywnych mam dużo,  

a zmieszanych jest mało i po co drogi niszczyć, nie wiem. Prosiłbym Sołtysów, idzie wiosna  

i spotkania z mieszkańcami i ustalić to, czy jest taka potrzeba zbierania dwa razy w miesiącu 

odpadów zmieszanych, bo duża śmieciarka jeździ i niewiele tego zbiera. Jeżeli będą uczciwie 

segregowane, to wtedy zmieszanych będzie mało i wystarczy raz w miesiącu. Podejrzewam 

tak, jak u mnie nie powinno być odpadów, które ulegają bio degradacji, bo można we 

własnym zakresie zutylizować to.” 

 

Radna Teresa Parzonka: „Można porozmawiać z mieszkańcami i raz zbierać, ale od 

października do kwietnia, bo latem raz na miesiąc to jest stanowczo za mało.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady: „Problem polega na tym, że na terenie Gminy Jeziorany mamy 

różną gęstość zaludnienia, jeśli chodzi o teren wiejski. W jednej części Gminy są to 

gospodarstwa rozrzucone na jakiejś tam przestrzeni w drugiej części Gminy są gospodarstwa 

skupione w jednym miejscu, w dużej ilości. Tu jest ciężko wypośrodkować, to co jest dobre 

po prawej stronie do tego co jest dobre po lewej stronie. Słusznie Pan Wiesław zauważył, że 

można byłoby to monitorować. Zawsze można wrócić za jakiś czas do tej uchwały, zrobić 

jakieś poprawki, można dokonać zmian, ewaluacji tych zapisów, które tutaj mamy, nic nie 

stoi na przeszkodzie.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ja myślę, że problem też polega na tym, że coraz mniej na wsi jest 

gospodarzy, a jak są to wielkoformatowi. Coraz więcej jest takich rolników jak ja, którzy nie 

bardzo wiedzą jak wygląda kompostownik i gdyby u mnie odbierane te odpady rzadziej niż 

raz na dwa tygodnie, to ja sobie w lecie nie wyobrażam tego. Także myślę, że jeśli już mamy 

w uchwale zawarte takie terminy, to zostańmy jednak przy nich, bo Pan Wiesiek będzie to 

sobie wrzucał do kompostownika. Ta uchwała daje nam możliwość reagowania na takie 
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sytuacje, o których poprzednio mówił Pan Radny Michalski. Jeśli zauważymy, że ktoś nasze 

odpady selektywnie zbierane, selektywnie pomiesza ze sobą, to momentalnie trzeba to 

skarżyć i pytać się dlaczego tak jest. Ktoś z Pań i Panów Radnych jeszcze w tej sprawie? Jeśli 

nie to przystąpmy do głosowania."     

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/116/20 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowanie tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnym,  

która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

11) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

Przewodniczący Rady: "Jak dobrze podczas Komisji zrozumiałem, jest to wzór, który trzeba 

zastosować, żeby móc realizować wcześniejsze uchwały. Tutaj chyba niewiele wymyślimy 

nowego." 

 

Radny Jacek Ciborski: "To jest deklaracja dla tych, którzy nowi przystąpią." 

 

Przewodniczący Rady: "Tak, tak słusznie tu Pan Radny dodał, iż to dotyczy tych, którzy 

dopiero przystąpią do selektywnej zbiórki."    

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/117/20 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej  

przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania  

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej,  

która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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12) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Jeziorany na lata 

2020 -2026, 

Przewodniczący Rady: "W czasie Komisji zostaliśmy poinformowani, że powstało takie 

opracowanie, taka Strategia na 100 stronach. Oczywiście wszyscy doskonale wiemy, że po 

prostu zrobiono analizę sytuacji, jaka występuje w Gminie do tej pory spróbowano określić 

Strategię rozwiązywania tych problemów."   

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Szuwalski: "Może bardziej reklamowo. Proszę Państwa, mamy tu 

gości na dzisiejszej Sesji, Radni mieli obowiązek zapoznania się z tym, ja zachęcam Państwa 

do zapoznania się z tym opracowaniem, z tą Strategią. Dokument ten zawiera dużo fajnych 

faktów, ale też dużo informacji na temat naszej Gminy np. przekroju społecznego, 

zatrudnienia, dużo takich szczegółów, z którym my jako mieszkańcy nie zdajemy sobie 

sprawy, że takie rzeczy, takie sytuacje u nas w Gminie istnieją. To pozwoli nam uzyskać 

szerszy obraz naszej społeczności lokalnej. Bardzo gorąco Państwa zachęcam." 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękujemy za ten spot reklamowy. Czy jeszcze ktoś z Pań i Panów 

Radnych chciałby zabrać głos? Ja tyko powiem, że w trakcie Komisji złożyliśmy na ręce Pani 

Kierownik podziękowania za to wszyscy, co pracownicy ośrodka robią konkretnie dla ludzi. 

Muszą pisać opracowania, bo biurokracja musi się czymś żywić, ale tak naprawdę, to tam na 

dole dla najbiedniejszych widać zaangażowanie. Ktoś z Pań i Panów jeszcze?" 

 

Nikt nie zabrał głosu.   

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/118/20 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania  

Problemów Społecznych w Gminie Jeziorany na lata 2020 -2026,  

która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

13) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Jeziorany, 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady: „Przypomnę, że my ten temat omawialiśmy parokrotnie, ale ciągle 

tam były jakieś niedoróbki formalne, które nam Wody Polskie kwestionowały. Mamy 

nadzieję, że tym razem wszystkie przecinki postawione są tak, gdzie trzeba i nie będziemy już 

musieli tego tematu poruszać. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos w tej 

sprawie?” 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/119/20 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania  

wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Jeziorany,  

która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

14) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Jezioranach na 2020 rok, 

Przewodniczący Rady: "Komisje złożyły swoje plany pracy, Radni, którzy chcieli zapoznali 

się z tym."  

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/120/20 w sprawie przyjęcia planów  

pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Jezioranach na 2020 rok,  

która stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

15) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy Jeziorany, 

Przewodniczący Rady: "To też, o ile wiem były to kosmetyczne działania dotyczące starego 

Statutu dopasowującego do nowej sytuacji." 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Ja pójdę drogą Radnego Szuwalskiego i będę reklamował 

przeczytanie tego Statutu Gminy, żebyście Państwo wiedzieli, jakie podstawowe prawa 

przysługują i jakie mamy obowiązki. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 
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Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/121/20 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego  

uchwały w sprawie Statutu Gminy Jeziorany,  

która stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

16) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020 - 2031, 

 

Pani Katarzyna Kolibowska - Skarbnik Gminy: "Kwoty w załączniku nr 1, zmieniły nam się 

dochody i wydatki w kwotach, kwota dochodów została zmniejszona o 10 149 020,79 zł,  

a strona wydatków zmniejszona 12 763493,95 zł. Została także zmieniona kwota deficytu  

w roku 2020, która w tej chwili wynosi 1 887 066,97 zł, przychody ustalone są  

w wysokości 5 420 365,97 zł, natomiast rozchody 3 533 299,00 zł. W załączniku nr 2 

przedsięwzięcia, zostały zniesione zadania, które są także zniesione w uchwale budżetowej, 

zadania, które są wyzerowane i po prostu ściągnięte. W Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

to jest wszystko." 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/122/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  

Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020 - 2031,  

która stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

17) zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

 

Pani Katarzyna Kolibowska - Skarbnik Gminy: "Zwiększyliśmy po stronie wydatków 

zadania utrzymania dróg powiatowych na zadania bieżące, na podstawie porozumienia, które 

otrzymaliśmy z Powiatu 52 330,60 zł. Zmniejszamy ten plan największy po stronie dochodów 

i wydatków, który dotyczy dofinansowania ze środków funduszy dróg samorządowych. 
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Zwiększamy także kwotę dofinansowania po stronie dochodów, to jest kwota 438 720,58 zł 

na zadania dotyczące podnoszenia jakości kształcenia w Zespole Szkół w Jezioranach w celu 

stworzenia nowych pomieszczeń dydaktycznych. Zwiększamy także dotacje na oddziały 

przedszkole w szkołach podstawowych w kwocie 40 000 zł i przedszkoli 120 000 zł. Po 

stronie wydatków wprowadziliśmy kwotę 364 404,00 zł na dofinansowanie zadania o nazwie 

przebudowa drogi powiatowej na odcinku Radostowo - Studzianka II etap. Zmiana  

w paragrafie dotyczącym zadania opracowanie i wdrożenie e-usług dla społeczeństwa Gminy 

Jeziorany oraz budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych na terenie 

Gminy Jeziorany. W tych także rozdziale zostały zniesione zadania budowa wiat 

śmietnikowych segregacja dobra sprawa w kwocie 61 671,85 zł. Pozostałe zmiany, które 

zostały wprowadzone na wniosek jednostek, dotyczą tylko zmian paragrafów i nie powodują 

zwiększenia wydatków bieżących. W oświacie i wychowaniu została zwiększona kwota  

238 600,00 zł, zwiększenia dotyczące dodatkowego wynagrodzenia rocznego oraz usług 

związanych z uczęszczaniem naszych dzieci w wieku przedszkolnym do innych gmin, to są 

obciążenia nawzajem. W wieku przedszkolnym dzieci, które uczęszczają z innych gmin do 

naszych przedszkoli my musimy zapłacić dla innych gmin i odwrotnie. To wszystko, 

dziękuję." 

 

Przewodniczący Rady: "Tak proszę Państwa, nasuwa się taka uwaga, że jak włączymy radia  

i telewizje, to oczywiście na oświatę rząd pokrywa wszystkie koszty, a tu się okazuje, że taka 

mała Gmina jak nasza dokłada pół miliona złotych. Trudno trzeba dzieci uczyć, żeby nie 

popełniały takich błędów jak my."       

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XII/123/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok,  

która stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran: „Szanowny Przewodniczący, Szanowni 

Państwo. Informacja ze sprzedaży mienia: 

1.Sprzedano:  

- działkę nr 109/8 o pow. 2 378 m
2
 położoną w obrębie Krokowo w przetargu ustnym 

ograniczonym - osobom fizycznym za kwotę 30 578 zł. 
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Chciałem powiedzieć, że ten plan, który Państwo dzisiaj przyjęli ulicę Parchimowicza, 

pozwala nam, żebyśmy w niedługim czasie mniej więcej maj, czerwiec, abyśmy wystawili  

22 działki nasze na sprzedaż pod zabudowę mieszkalną. To są działki, które mają w tej chwili 

drogę i infrastrukturę, także myślę, że będą się cieszyły bardzo dużym zainteresowaniem.    

2. Dokonano zamiany: 

- nieruchomości będącej własnością Gminy Jeziorany położonej w  obrębie Derc, 

stanowiącej działkę nr 289 o pow. 1 500 m² na nieruchomość stanowiącą własność 

Skarbu Państwa będącej w zarządzie Nadleśnictwa Wipsowo, położoną na terenie 

gminy Jeziorany w obrębie  Krokowo, stanowiącą działkę nr 3143/4 o pow. 1507 m². 

Zamiany dokonano w celu uporządkowania ewidencji drogi prowadzącej do 

gospodarstwa. 

- działki 41/7 o pow. 482 m² w obrębie Piszewo będącej własnością osoby fizycznej na działki 

oznaczone numerami geodezyjnymi 47 o powierzchni 100 m² i 48 o powierzchni 200 m² 

położone w obrębie Piszewo Gmina Jeziorany będące własnością gminy Jeziorany, zamiany 

dokonano również w celu dostosowania ewidencji drogi do jej przebiegu. 

 

3. Dokonano zakupu: 

- przez Gminę Jeziorany działki oznaczonej numerem geodezyjnym 28/3 o powierzchni 

 680 m
2
 położonej w obrębie Piszewo będącej własnością osób fizycznych w celu regulacji 

przebiegu drogi gminnej zlokalizowanej na działce o numerze geodezyjnym  

7 obręb  Piszewo.   

 

II.  Wykonane zadania gospodarcze:  

1. Wykonywane są prace remontowe po byłym przedszkolu w Jezioranach przy ul. Kajki 47, 

Jest to bardzo duża dla nas inwestycja i fajnie, że pracownikom, którzy to wykonuję idzie to 

sprawnie. 

2. Pomalowano korytarz w Szkole Podstawowej w Jezioranach 

3. Rozplantowano gruz na drodze gruntowej 

4. Prowadzono prace porządkowe poprzez wycinanie drzew i zakrzaczeń 

    - wycięto krzaki na drodze Żardeniki – Piszewo, na ul. Dworcowej, w Studziance przy 

      Kapliczce, 

     - wycięto drzewo w fosie,  

     - opalikowano nasadzone drzewa przy drodze Jeziorany – Lekity – Kalis.  
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     - przycięto gałęzie na ul. Nadbrzeżne. Chciałbym Państwu przypomnieć, że idziemy w tym 

kierunku, aby wszystkie drogi odkrzaczać, aby one wyglądały tak, jak kiedyś i dlatego 

zaczęliśmy od tej drogi, która jest w stronę Piszewa i Pierwąg, później będziemy przechodzili 

na kolejne. Najpierw musimy te grube gałęzie obciąć później będziemy pielęgnowali to na 

bieżąco.       

5. Popiłowano ścięte drzewa przy drodze Franknowo – Polkajmy, przy Szkole Podstawowej 

w Jezioranach, przetransportowano na świetlice wiejskie w Dercu, Krokowie, Olszewniku, 

Tłokowie, Kramarzewie. 

6. Sprzątano pobocza na drodze ul. Sienkiewicza i przy stadionie.  

7. Zamontowano tablice informacyjne na terenie miasta Jeziorany i we Frankowie. 

 

Realizowane zadania inwestycyjne: Jak Państwo widzą trwają prace przy budowie PSZOK, 

jest szansa, że do końca marca będzie to skończone i w tym miesiącu rozpoczęto przebudowę 

ulicy Dworowej.  Odebrano wykonaną dokumentację projektową dla zadania pn. Przebudowa 

drogi wojewódzkiej nr 593 w zakresie budowy chodnika w miejscowości Olszewnik 

Wykonawcą jest Tomasz Rykowski firmy STREETWISE Dobrzyń 23, 13-100 Nidzica  

za kwotę 13 714 zł. Będziemy występowali do Zarządu Dróg Wojewódzkich, z uwagi na to, 

że to inwestycja 50/50.Dzięuję." 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zadać 

Panu Burmistrzowi pytanie dotyczące tego tematu?”  

 

Pytań nie było. 

 

4. Interpelacje i wnioski Radnych. 

Przewodniczący Rady: „Jak się dowiedziałem od Pani Ani, ten punkt jest po raz ostatni, 

będziemy to procedować w inny sposób, będą składane na piśmie. Może to i lepiej, będziemy 

się wymieniać pismami. Kto z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie?"  

 

Pytań nie było. 

 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady: „Tu mogą zabrać głos wszyscy Państwo, którzy bierzecie udział                    

w sesji. Proszę bardzo.” 
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Pan Benedykt Wrzochalski - Sołtys Sołectwa Lekit „Ja z wodą do Lekit, jak jest awaria  

w Jezioranach obojętnie na jakiej ulicy, jest zakręcona woda, to u nas do Lekit leci czysta 

gnojówa. Dzwoniłem przedtem, bo teraz już nie dzwonię, to przyjeżdżali i płukali, ale to nic 

nie dało, to trzeba przeczyścić. Ci co mają starsze krany, to jest dobrze, ale jak mają nowe, to 

za każdym razem trzeba to czyścić, rozkręcać Ja to zgłaszałem kilkanaście razu do 

wodociągów i nic to nie daje.” 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa?”  

 

Więcej pytań nie było. 

 

6. Przyjęcie protokołu XI sesji. 

 

Przewodniczący Rady: „Wszyscy Państwo zapewne się zapoznali. Kto z Państwa ma jakieś 

uwagi?” 

 

Uwag nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu) 

 

Przyjęto protokół XI Sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Przewodniczący Rady: „Rozumiem, że Pan Burmistrz robi to a Vista, w związku z tym ten 

punkt uważam za zrealizowany." 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XII Sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona.        

         

 

       Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

   Anna Brakoniecka               Bogusław Wierzbicki 


